
 مديران كارآمد كليد تحقق »اقتصاد مقاومتي
توليد – اشتغال«  در ورزش 

بهترين ش��اخص براي تحقق ش��عار سال 
يعني »اقتصاد مقاومتي؛ توليد و اشتغال« 
در عرصه ورزش انتخاب مديران كارآمد در 
عرصه هاي مختلف است. ورزش به مديراني 
چابك، خوش فكر و خلاق ب��راي تحول و 
عملي كردن مطالبه مقام معظم رهبري و 
رسيدن به اهداف مورد نظر ايشان در ورزش 
كشور نياز دارد. ورزش محيط سالم سازي، 
قهرمان پروري و كسب افتخار در مسابقات 
مختلف بين المللي است و وقتي مي توان به اين اهداف رسيد كه مديراني 
كارآمد بر سر كار باشند و در آن صورت است كه مي توان براي پياده سازي 
شعار سال توليد و اشتغال و اقتصاد مقاومتي در زمينه هاي مختلفي كه در 
ورزش كش��ور وجود دارد، برنامه ريزي كرد. نمي توان با مديران ناكارآمد، 
شعار كارآمدي داد و اميدوار بود كه در ورزش توليد و اشتغال عملي شود. 
مديراني بايد در ورزش بر سر كار بيايند كه عميق فكر كنند و با توجه به 
خلاقيت هايي كه دارند، در زمينه اقتصاد مقاومتي گام بردارند، شعار سال 
يك هدف بزرگ است و براي اين كار بايد مديران بزرگ انتخاب كرد، مديري 
كه نوآوري ندارد و فكر جديد ندارد، نمي تواند به پيشبرد شعار سال در ورزش 
كمك كند، ورود مديران كارآمد محدود به يك عرصه خاص ورزش نيست 
و بايد در تمامي عرصه ها مورد توجه قرار بگيرد. يك مدير لايق در ورزش 
وقتي روي كار بيايد، به كارشناسان بها مي دهد و آنها مي توانند يك شناخت 
درست از وضعيتي كه ورزش دارد به اين مدير منتقل كنند و اين مسئله تنها 
با روي كار آمدن مسئولان خوش فكر و خلاق رخ مي دهد. در آن صورت يك 
مدير شناختي درستي از ورزش پيدا مي كند و با توجه زيرساخت هايي كه 
وجود دارد، مي تواند به عملي كردن توليد و اشتغال در ورزش كشور كه نقش 
مهمي مي تواند در پويايي ورزش ايران داشته باشد، كمك كند و برنامه ها و 
اهداف مدنظر تبيين شود و با توجه به برنامه ريزي هايي كه صورت مي گيرد، 

مطالبه رهبر انقلاب در ورزش كشورمان محقق شود. 

پشتوانه سازي مخفي منصوريان!
عليرضا منصوريان بازگشت استقلال به رده 
دوم ليگ برتر را نتيجه داشتن صبر و حوصله 
زياد مي داند. استقلال با برد حساسي كه 
برابر صبا به دست آورده موفق شد دوباره 
تراكتورسازي را پشت سر بگذارد و بازگشت 
به رده دوم را تجربه كن��د. آبي ها كه جام 
قهرماني را از دست رفته مي بينند در صورتي كه جايگاه فعلي شان 
را حفظ كنند خيالشان بابت س��هميه آسيا در فصل بعد نيز راحت 
مي شود. سرمربي استقلال با اشاره به اين مسئله گفت: » يك سال 
سختي را سپري كرديم و بازيكنان جواني آورديم. ما همين روند را در 
سال بعد دنبال مي كنيم و با پشتوانه سازي مخفي چهار، پنج بازيكن 
18- 17 ساله را زيرنظر داريم. مي خواهيم با بازيكنان فعلي تمديد 

كنيم و سپس به دنبال جذب نفرات ديگر باشيم.«

خادم، مرد تنهاي اتحاديه جهاني كشتي!
به جرئت مي توان گفت كه رسول خادم وقتي با زحمت زياد و به سختي 
موفق شد به عضويت هيئت رئيس��ه اتحاديه جهاني كشتي درآيد، فكر 
چنين روزهايي را نمي كرد. اين روزها رئيس فدراسيون كشتي ايران در 
جنگي علني با مافياي روس حاكم بر اتحاديه جهاني كشتي به تنهايي 
اعتراض مي كند و به تنهايي مقابل لالوويچ صرب به عنوان رئيس اتحاديه 
قرار مي گيرد. لالوويچي كه در برابر هر خواسته روس ها سر خم مي كند و 
كارش به جايي رسيده كه ديگر به صورت مداوم قوانين و شرايط كشتي 

دنيا را مطابق درخواست روس ها تغيير مي دهد.
كش��تي ايران س��ال ها اس��ير انواع و اقس��ام غرض ورزي، ناداوري ها و 
حق خوري هاس��ت، هرچند كه به اذعان دوس��ت و دشمن كشتي ايران 
شناسنامه كشتي دنياست، اما وقتي پاي مصالح برخي قدرت ها به ميان 
آيد اعمال هرگونه حق خوري  در مورد كشتي ايران امري بديهي به نظر 
مي رس��د. با اين حال بر اين باور بوديم كه اگر بتوانيم كرس��ي هاي مهم 
بين المللي كشتي در دنيا را به دست آوريم، آن وقت مي توانيم به راحتي از 

حقوق كشتي گيران ايران در دنيا دفاع كنيم.
رسول خادم، كشتي گير بزرگ س��ال هاي قبل و چهره مقبول و مشهور 
ورزش ايران بالاخره موفق به كسب اين عنوان شد. رئيس فدراسيون كشتي 
ايران بدون ترديد در اين هفت ماه )از شهريور ماه 95( تمام تلاش خود را 
انجام داده تا سمتي را كه به دست آورده به كار كشتي ايران بيايد و بتواند 
حق ورزشكاران كشور را بگيرد، ولي رسول خادم در اين مبارزه تنهاست و 
مافياي روس ها در كشتي دنيا اين اجازه را به او نمي دهد. اين روزها خادم 
حتماً به اين فكر مي كند كه چرا بايد در هيئت رئيس��ه اي عضو باشد كه 
تنها تأييدكننده منافع روس ها در اتحاديه جهاني كشتي است، ولاغير. 
جالب اينكه نفوذ روس ها به خصوص شخص رئيس فدراسيون اين كشور 
)مامياشويلي( بر اتحاديه جهاني كشتي اينقدر زياد است كه به جز ايران 
و رسول خادم صداي هيچ اعتراض  ديگري شنيده نمي شود. امريكايي ها 
كه مدت هاست از عرصه تصميم گيري و حتي قدرت نمايي در رقابت هاي 
بين المللي خارج ش��ده اند و بقيه كشورهاي صاحب كش��تي اروپايي و 
امريكايي نيز مانند تمام ادوار تاريخ كشتي حرفي براي گفتن ندارند. كشتي 
دنيا حال و روز خوبي ندارد و گويا اين مسئله تنها به چشم ايران و رئيس 

فدراسيون دلسوز آن مي آيد.
ادامه اين روند به طور حتم به ضرر كشتي تمام مي شود. ضرري كه متأسفانه 
بيشترين ضربه آن متوجه ايران خواهد بود. فراموش نكنيم كه تا پيش از 
المپيك 2016 ريو بحث حذف كشتي از المپيك داغ بود و حالا با قوانيني كه 
به خواست روس ها بر كشتي دنيا حاكم مي شود اين مسئله شايد پررنگ تر 
از قبل دنبال شود. دادن اختيارات بيش از حد به داوران براي اعمال سليقه 
در كنار تغيير مداوم قواني��ن و مقررات داوري، همچنين ارائه پيش��نهاد 
وزن كشي در دو روز باعث ش��ده تا كار براي رس��ول خادم و كشتي ايران 
سخت تر از هميشه باشد. رسول خادم فريادش را مي زند، درست برخلاف 
تمام آنهايي كه فقط در اتحاديه جهاني كشتي سكوت اختيار مي كنند و سر 
فرود مي آورند،  اما ما مي دانيم كه به رغم تمامي زحمت هاي رئيس پرتلاش 
فدراسيون كشتي كشورمان متحمل مي شود بايد باز هم متكي بر توانايي هاي 
كشتي گيران باتعصب و غيرتمندمان در مقابله با داوران و قوانين من درآوردي 

اتحاديه جهاني كشتي به رهبري فدراسيون كشتي روسيه باشيم.
نكته اينجاست كه بايد به رسول خادم دست مريزاد و آفرين گفت، به مردي 
كه براي احقاق حق  كشتي ايران از هيچ تلاش فروگذار نكرده و نمي كند، 
اما حتي اگر نتواند حريف لابي قدرتمند حاكم بر اتحاديه جهاني كشتي 
شود، كشتي ايران قدر حمايت ها و تلاش هاي او را مي داند. كشتي ايران 
به طور حتم قدر زحمات خادم را درست مانند وقتي كه روي تشك مچ پاي 
قهرمانان روس و امريكايي را در اختيار مي گرفت و ايراني را شاد مي  كرد، 
مي داند و اين را هم مي داند كه مردان پيروز كشتي ايران حتي با وجود تمام 
اين كارشكني ها و شرايط سخت تري كه شايد از اين پس با آن روبه رو باشند 

براي افتخارآفريني به نام ايران از هيچ تلاشي دريغ نمي كنند.

ج�ام قهرمان�ي ليگ ش�انزدهم س�رانجام به 
پرسپوليس رس�يد. آنهم درحالي كه آخرين 
قهرماني سرخپوشان به سال 87 و زمان افشين 
قطبي ب�ر مي گش�ت. قهرماني كه در س�ايت 
كنفدراسيون فوتبال آسيا نيز بازتاب داشت.
بعد از افش��ين قطبي كه موفق ش��د به رغم كسر 
شش امتياز در ليگ هفتم پرسپوليس را به عنوان 
قهرماني برساند،  اين تيم ديگر موفق به تكرار اين 
عنوان نشده بود تا اينكه بازگشت برانكو بعد از 9 سال 
به ايران، سومين قهرماني سرخپوشان در ليگ برتر را 
رقم زد. قهرماني كه به زعم بسياري ثبات مديريت و 
نيمكت پرسپوليس دليل اصلي آن بود. نه روزي كه 
طاهري به عنوان مسئول امور اجرايي پرسپوليس 
معرفي شد كسي تصور قهرماني اين تيم را بعد از 
سال ها مي كرد و نه روزي كه پرفسور بعد از سال ها 
به ايران توقع چنين موفقيت��ي مي رفت. اما ثبات 
صندلي مديريتي باشگاه و نيمكت سرخپوشان بعد 
از يك نايب قهرماني ديگر، سومين قهرماني اين تيم 

در ليگ برتر را رقم زد. آنهم سه هفته قبل از پايان 
شانزدهمين دوره ليگ برتر ايران. 

   ثبات مديريت
سياسي، مديرعامل وقت پرسپوليس كه بازداشت 
شد، كمتر كسي به تغييرات مي انديشيد. اينطور 
به نظر مي رس��يد كه او بازمي گردد و پرسپوليس 
با تمام قوا به ليگ قهرمانان مي رود. اما اين اتفاق 
رخ نداد و بع��د از مدتي كش مك��ش، اول دي ماه 
93، علي اكبر طاهري كه به عن��وان نايب رئيس 
هيئت مديره فعاليت مي كرد، عهده دار امور اجرايي 
باشگاه شد. اين يك انتخاب موقت بود براي پايان 
دادن به بلاتكليفي ها ت��ا هيئت مديره تصميمي 
براي سرپرستي باش��گاه بگيرد تا زمان مشخص 
ش��دن وضعيت مديرعاملي كه 15آذر به ش��عبه 
دوم دادسراي فرهنگ و رسانه )شعبه ويژه جرائم 
ورزشي( رفت و بازداش��ت موقت شد. اما سياسي 
هرگز ديگر نتوانس��ت پش��ت صندلي مديريت 
باشگاه پرسپوليس بنشيند و طاهري اين بار خرداد 

94 بود كه به عنوان سرپرست موقت معرفي شد. 
سرپرستي كه البته بارها گفته شد بركنار مي شود 
اما  به عنوان مديرعامل باشگاه پرسپوليس معرفي 
شود. طاهري پس از رويانيان، رحيمي و سياسي، 
چهارمين مديرعامل پرسپوليس در دو سال اخير 
بود كه البته عملكردي بهتر از آنها داشت و توانست 
در مدت زمان حضورش در پرسپوليس با اين تيم 
به يك نايب قهرماني و يك قهرماني دس��ت يابد، 
اگر رتبه هشتمي س��ال اول حضورش در اين تيم 
را به پاي او ننويسيم. ثباتي كه پرسپوليس را بعد از 
سال ها به سرانجام و جام قهرماني رساند تا نقش يك 
مديرعامل كم حاشيه كه كمتر علاقه اي به صحبت 

كردن دارد در موفقيتي بزرگ مشخص شود. 
   وعده اي كه محقق شد 

ثبات مديريت، اما تنها عامل موفقيت پرسپوليس 
طي دو سال گذشته نبود. بلكه ثبات روي نيمكت 
اين تيم نيز عامل بسيار مهمي بود. پرسپوليس در 
10 سال 13 بار سرمربي خود را تغيير داده بود، اما 

سرانجام با برانكو توانس��ت به آنچه كه مي خواهد 
دست يابد. مربي كه دو س��ال و نيم است هدايت 
اين تيم را به عهده دارد و س��ال گذشته نيز شايد 
اگر اندكي خوش ش��انس بود،  قهرماني را از دست 
نمي داد. درخش��ان كه بعد از دايي روي نيمكت 
پرسپوليس نشسته بود، سرانجام خودش به دليل 
نتايج ضعيفي كه كسب كرده بود، درحالي كه  اين 
تيم حاضر با هفت برد، هفت تساوي و 10 باخت در 
رده نهم جدول ليگ برتر قرار داشت، استعفا داد. قرار 
بود عبدي به عنوان مربي موقت جاي او را بگيرد، 
اما سرانجام 17 فروردين 94، برانكو،  سرمربي تيم 
ملي ايران در سال 2006، بعد از 9 سال به عنوان 
سرمربي پرسپوليس به ايران برگشت. تيمي كه در 
سال اول حضور برانكو ليگ را با رتبه هشتم جدول 
به پايان برد، اما موفقيت هايش از ليگ پانزدهم آغاز 
شد. ليگي كه مي رفت پرسپوليس را بعد از سال ها 
به عنوان قهرماني برساند، اما بدشانسي هاي اين 
تيم در گلزني بار ديگر سرخپوشان را ناكام گذاشت. 
با شروع ليگ شانزدهم،  برانكو از همان ابتدا وعده 
قهرماني داد. وعده اي كه سرانجام هم محقق شد. 

آنهم قبل از پايان ليگ. 
  آمار موفقيت

پرسپوليس برانكو سال گذشته درحالي قهرماني 
را به استقلالي هاي خوزس��تان واگذار كرد كه با 
صدرنشين در امتياز 57 برابر بود. اين تيم 16 برد،  9 
مساوي و 5 باخت از مجموع 30 بازي كسب كرده 
بود. 50گل زده و 32 گل خورده بود، اما باتوجه به 
اينكه تقاضل گل شاگردان ويسي 19 بود و تفاضل 
پرسپوليس 17، قهرماني به آبي پوشان خوزستاني 
رسيد كه به واسطه داشتن يكي از بهترين گلرهاي 
ليگ و دريافت تنها 14 گل خ��ورده، ثابت كردند 
هيچ قهرماني بدون داشتن يك دروازه بان مطمئن 
ميسر نمي شود. مسئله اي كه براي سرخپوشان در 
ليگ شانزدهم تجربه شد تا با استفاده از بيرانوند، 
آمار خود را ارتقا دهند. به طوري كه در هفته بيست 
و هفتم،  تيمي كه هفته هاي متمادي صدرنشين 
بود،  با 19برد، پنج مس��اوي و تنها سه باخت، 62 

امتيازي و قهرمان شد.
   مبارزه با حاشيه ها

پرس��پوليس كه طي دو سال گذش��ته به واسطه 
بازي هاي خوب و نتايج قابل قبول تماشاگران زيادي 
را به ورزشگاه كشانده بود، اما هواداران اين تيم امسال 
كادر فني را بارها با اصرار هاي خود تحت فشار قرار 
دادند. نيمكت پرسپوليس اگر چه ستاره هاي زيادي 
را در خود جاي ن��داده بود، اما اصرار تماش��اگران، 
 مديريت و اسپانسر به اس��تفاده از يكي، دو بازيكن 
 در مقاطعي اين تيم را با چالش مواجه كرد. چالشي 
كه البته برانكو سرانجام قاطعانه برابر آن ايستاد و با 
كشيدن دندان پوسيده، نظم را بار ديگر به تيمش 

بازگرداند تا محكم تر در مسير موفقيت گام بردارد .
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الهلال را ببريم صعود مي كنيم
برانكو ايوانكوويچ ابراز امي��دواري كرد با 
پيروزي مقابل الهلال راه صعود پرسپوليس 
به دور بعدي ليگ قهرمانان آس��يا هموار 
شود. سرخپوش��ان پس از هفته ها تلاش 
با غلبه بر ماشين سازي سه هفته زودتر از 
پايان ليگ قهرماني ش��ان در اين فصل را 
مسجل كردند. پس از فتح ليگ برتر هواداران انتظار دارند تا درخشش 
پرسوليس در ليگ قهرمانان نيز ادامه داشته باشد. اين در حالي است 
كه قرمزها با پنج امتياز در رده سوم گروه خود قرار دارند. سرمربي 
پرسپوليس معتقد است ديدار برگشت مقابل الهلال سرنوشت اين 
تيم در آسيا را تعيين مي كند: »ديگر بايد به الهلال فكر كنيم. بعد از 
بازي با پديده مقابل الهلال به ميدان مي رويم و آنجا هم بايد پيروز 

شويم تا بتوانيم به دور بعد ليگ قهرمانان آسيا صعود كنيم.«

نه تمرين مي كنيم نه بازي
عدم حمايت مس��ئولان اس��تاني از تيم 
استقلال خوزستان موجب شد تا سرمربي 
آبي ها پس از تساوي بدون گل مقابل سايپا 
از تعطيل شدن تمرينات و به ميدان نرفتن 
شاگردانش خبر داد. سيروس پورموسوي با 
اشاره به شرايط بحراني استقلال خوزستان 
اظهار داشت: »قرارداد بازيكنان ما اول ارديبهشت ماه به پايان مي رسد، 
اما آنها هنوز پولي دريافت نكرده اند. بارها با نمايندگان اهواز در مجلس 
تماس گرفتيم، اما متأسفانه پاسخي نمي دهند. مديران گروه ملي، 
نمايندگان مجلس و مسئولان استان خودشان بيايند در بازي بعدي 
به ميدان بروند. افزود: تا مشكلات برطرف شود به هيچ وجه تمرين 
نخواهيم كرد. تا پيش از بازي با سايپا جوراب نداشتيم كه بپوشيم و 
بازيكنان ما خودشان هزينه عمل جراحي شان را پرداخت مي كنند.«

امير واعظ آشتياني
مديرعامل اسبق باشگاه استقلال

دلامادونيا مساوي شد
هفته س��ي و دوم رقابت هاي فوتبال ايتاليا شنبه ش��ب برگزار شد، در 
مهم ترين بازي اين هفته دربي دلامادونيا بين آث ميلان و اينترميلان 
برگزار شد كه دو تيم پرسروصداي ميلان در نهايت به تساوي دو بر دو 
رضايت دادند. با اين تس��اوي ميلان 58 و اينتر 56 امتيازي شدند و به 
ترتيب در رتبه هاي ششم و هفتم جدول رده بندي قرار گرفتند. يوونتوس 
هم در ادامه روند پيروزي هاي خود پسكا را دو بر صفر برد تا با 80 امتياز 
 دس��ت  نيافتني تر ش��ود. رم تيم دوم جدول مقابل آتلانتا به تس��اوي 

يك بر يك رسيد و ناپولي رده سومي با سه گل اودينزه را شكست داد.
-------------------------------------------------------------

انتقاد مورينيو از زلاتان
خوزه مورينيو، سرمربي تيم فوتبال چلس��ي پيش از بازي شب گذشته 
تيمش مقابل چلسي در خصوص ش��رايط زلاتان ابراهيموويچ مهاجم 
اظهارنظري جالبي ك��رد. مورينيو گفت: »زلاتان در 35 س��الگي امكان 
پيشرفت بيشتر ندارد. او بايد براي ماندن در اوج به لحاظ روحي و جسمي 
شرايط فعلي خود را حفظ كند.« زلاتان اما در پاسخ به تأييد حرف هاي 
سرمربي اش اينگونه گفت: »او درست مي گويد، من در چند بازي اخير زياد 
آماده نبودم، بايد خوب كار مي كردم، ما بازي هاي زيادي پيش رو داريم، من 

تلاش مي كنم و مي جنگم. هم در ليگ برتر و هم در ليگ اروپا.«
-------------------------------------------------------------

بازي هاي آساني نداريم
پيروزي س��خت رئال مادريد برابر خيخون باعث شد تا اميدواري هاي 
كهكشاني ها براي قهرماني در لاليگا آن هم پيش از ال كلاسيكو بيشتر 
ش��ود. با اين حال مارس��لو مدافع برزيلي رئال معتقد اس��ت، اين تيم 
بازي هاي دش��واري براي رس��يدن به اين هدف پيش رو دارد. مارسلو 
مي گويد: »بازي هاي دشواري پيش رو داريم و بايد با تمام وجود تلاش 
كنيم، زمان زيادي براي استراحت نداريم، ولي نيمكت آماده اي داريم 

كه مي توانيم روي آنها تكيه كنيم و اميدوار باشيم.«

سعيد احمدیان

فریدون حسن

برخورد شديد با دوپينگ جودوكاران 
مثبت شدن تست دوپينگ چهار جودوكار در مسابقات انتخابي 
تيم ملي فدراس��يون جودو را به فكر مبارزه با اين پديده ش��وم 
انداخته است. محمد درخشان، رئيس اين فدراسيون گفت: »در 
اين راستا نيز از تمامي جودوكاران حاضر در اردوهاي تيم ملي در 
رده هاي مختلف توسط مأموران نادو تست دوپينگ گرفتيم و اين 

امر با جديت در تمامي اردوها ادامه خواهد داشت.«

عنوان سومي تيم بسكتبال سه نفره بانوان
بانوان بسكتبال ايران مقام س��ومي تورنمنت قزاقستان را از آن 
خود كردند. تيم ملي بسكتبال س��ه نفره بانوان كشورمان ديروز 
در ديدار چهارم خود در اين تورنمنت به مصاف روسيه رفت و با 
نتيجه 21 بر 18مغلوب اين تيم شد تا از رسيدن به فينال رقابت ها 
باز بماند. در مرحله پلي اف نيز ازبكستان مقابل ايران بازي نكرد تا 

ايران مقام سوم تورنمنت قزاقستان را به دست آورد. 

۱۰ وزن پيشنهادي اتحاديه جهاني كشتي
اتحاديه جهاني كشتي به دنبال تغيير برخي از قوانين، اعلام كرد 
از اين پس قصد دارد رقابت هاي كشتي آزاد و فرنگي را در 10 وزن 
به صورت يكسان برگزار كند. اين موضوع هنوز به تصويب نهايي 
نرسيده و قرار است كميسيون فني اين اتحاديه و كميته  داوران 
در اين باره تصميم نهايي را اتخاذ كنن��د. 59، 62، 65، 70، 75، 

80، 86، 92، 100 و 130 كيلوگرم اوزان پيشنهادي هستند. 

روايت يك قهرماني
ثباتي كه بعد از 9 سال پرسپوليس را صاحب جام كرد

هفته هشتم از مرحله سوم ليگ برتر بس��كتبال امروز به ميزباني 
سه شهر برگزار مي شود و دو تيم مدعي پتروشيمي و دانشگاه آزاد 
در گرگان و تهران به مصاف حريفان خود مي روند. شهرداري گرگان 
در حالي از پترو پذيرايي مي كند كه مهمان صدرنشين است و براي 
حفظ جايگاه خود روز سختي را براي شهرداري رقم مي زند. نماينده 
ماهشهر براي تصاحب جام قهرماني برنامه ويژه اي دارد. در سالن 

حكيميه تيم دانشگاه با در اختيار داشتن بازيكنان خارجي مقابل 
شهرداري كاشان صف آرايي مي كند. شكست هفته قبل دانشگاه 
مقابل پتروشيمي آنها را براي جبران اين باخت مصمم تر كرده است. 
شهرداري اراك در اين شهر با نيروي زميني ديدار مي كند. شاگردان 
كس��ايي پور پس از باخت قبلي اين بار تلاش مي كنند تا از امتياز 

ميزباني سود ببرند و نيروي زميني را با شكست بدرقه كنند. 

دانشگاه در انديشه جبران شكست حيثيتي

ضربات خداحافظي عنايتي به صبا!
رضا عنايتي همانطور كه دوست داش��ت با پيراهن استقلال در مقابل 
چش��م هواداران اين تيم از فوتبال خداحافظي كرد، هرچند كه شنبه 
شب جمعيت زيادي در ورزشگاه آزادي حضور نداشت، ولي خب هرچه 
بود براي عنايتي بد نشد، صبا با هنرنمايي هاي عمران زاده به استقلال 
باخت! عنايتي يك موقعيت صددرصد گل را به سمت رحمتي قل داد و 
در آخر بازي هم با جروبحثي كه با داور و كمك او داشت يك اخطار هم 
گرفت و معلوم نبود اگر فرصت بيشتري داشت شايد مثل حنيف اخراج 
هم مي ش��د تا نكند خداحافظي اش با پيراهن آبي خراب شود، راستي 
مي گويند خداحافظي عنايتي به صبا باتري ضربه مي زند كدام ضربه؟ 

بيم و اميدها در اردوي بارسا در آستانه بازي برگشت با يووه
انريكه: با 8 مهاجم حمله مي كنيم!

پس از پيروزي برابر سوسيه داد در لاليگا، حالا همه تمركز لوئيز انريكه 
متوجه بازي چهارشنبه شب با يوونتوس است، مرحله يك چهارم نهايي 
ليگ قهرمانان و آب��ي و اناري ها به دنبال يك بازگش��ت غير ممكن در 
اروپا هستند، هواداران بارسا كه تيمشان توانسته بود شكست چهار بر 
صفر مقابل پاري س��ن ژرمن را با نتيجه شش بر يك جبران كند، حالا 
اميدوارند كه شكست س��ه بر صفر در تورين را هم بتوانند در نيوكمپ 
جبران كنند و يك بازگشت رويايي ديگر را رقم بزنند، هر چند آنها ديوار 

سختي مانند بيونكري ها روبه روي خودشان خواهند داشت. 
ديدار شنبه شب با سوس��يه داد در لاليگا از دو جهت براي بارسا اهميت 
فراواني داشت. شكل بازي اين تيم مي توانست نشان دهد كه تا چه اندازه 
مي توان به جبران برابر يووه اميدوار بود و همچنين كس��ب س��ه امتياز 
مي توانست بارسا را در رقابت با رئال براي قهرماني لاليگا، زنده نگاه دارد. 
نتيجه پاياني كه برتري سه بر دو بارسا بود، تنها توانست بارسا را در تعقيب 
رئال مادريد حفظ كند و به سختي مي توان اميد داشت كه آبي اناري ها 
با نمايش امشب بتوانند شكست سه بر صفر از يووه را جبران كنند. تنها 
ستاره بارسا در بازي امشب كس��ي نبود جز ليونل مسي كه نيمه اول بر 
خلاف جريان بازي موفق شد تيمش را پيش بيندازد و در ادامه، با زدن 
يك گل ديگر خود را به صدر جدول گلزنان اروپا رساند. مسي حالا 29گله 
و بار ديگر شانس اول تصاحب كفش طلا است. بارسا براي جبران برابر 
يووه به تكرار نمايش امشب مسي نياز دارد، ولي ضعف هاي آشكار دفاعي 

بارسا، اميدواري ها در ميان هواداران اين تيم را كاهش مي دهد. 
با اين حال انريكه كه فصل پاياني اش را در نيوكمپ مي گذراند، پس از 
پايان بازي با سوسيه داد عنوان كرد تيمش احتمال دارد با هشت مهاجم 
برابر يوونتوس به ميدان برود تا شكست بازي رفت را جبران كند: » من 
مطمئن هستم كه با تمام قوا برابر يوونتوس به ميدان خواهيم رفت و 
در مقطعي از مسابقه براي بازگشت و تغيير نتيجه ، بازي خواهيم كرد. 
برابر يوونتوس چيزي براي از دست دادن نداريم و با تمام توان به ميدان 
خواهيم رفت. حتي ممكن است با هش��ت مهاجم در خط حمله بازي 
كنيم. اين بازي محك خوبي براي ما بود كه بتوانيم به خوبي خودمان 
را براي بازي با يوونتوس آماده كنيم. در آن ديدار كه مهم ترين بازي ما 

هست انتظار دارم با تمام توان به ميدان برويم و بجنگيم.«
انريكه پيش از بازي با سوس��يه داد هم گفته بود اميدوار به بازگش��ت 
دوباره تيمش است: » معتقدم شانس براي جبران شكست بازي رفت 
خواهيم داشت و حتي كارمان راحت تر از روزي است كه مجبور بوديم 
شكست چهار بر صفر از PSG  را جبران كنيم. در تورين موقعيت هاي 
خوبي براي گلزني داشتيم و اگر در نوكمپ هم بدشانسي بياوريم، كار 
صعودمان غيرممكن خواهد شد. آنها از نيمه اول و اشتباهاتي كه در دفاع 
و حمله داشتيم، استفاده لازم را بردند. شايد يوونتوس گل هاي كمي 
دريافت مي كند؛ ولي ديده ام كه حريفان روي دروازه شان موقعيت هاي 

زيادي خلق مي كنند. بايد ريسك كنيم؛ هرچقدر كه نياز باشد.«
جرارد پيكه، مدافع بارس��لونا هم ايمان دارد تيمش مي تواند شكست 
س��ه بر صفر بازي رفت مرحله يك چهارم نهايي لي��گ قهرمانان اروپا 
مقابل يوونتوس را جبران كند و به جمع چه��ار تيم برتر اروپا راه يابد: 
»همان طور كه شكست چهار بر صفر دور رفت يك هشتم نهايي مقابل 
پاري س��ن ژرمن را جبران كرديم و بارها در ورزش��گاه برنابئو با نتايج 
خوب رئال مادريد را برديم، مي توانيم يوونتوس را هم شكست دهيم و 
ضمن جبران شكست دور رفت به دور بعد برسيم. مي توانيم هر دو تيم 
يوونتوس و رئال مادريد را شكس��ت دهيم و اين كار خيلي هم سخت 
نيس��ت. در بهترين وضعيت ممكن نيس��تيم اما قادريم ناممكن ها را 
ممكن كنيم. براي ما سيستم 3- 3- 4 با 3- 4- 3 تفاوت چنداني ندارد 
چون با هر دو شيوه بازي با س��ه يا چهار مدافع راحت هستيم. توانايي 
بازي در سيس��تم هاي مختلف به ما اجازه مي دهد مقابل س��بك هاي 

مختلف بسته به نياز تيم تغيير روش بدهيم.«
با اين حال بر خلاف پيكه و انريكه، راكيتيچ بازيكن بارس��ا معتقد است 
كه جبران برابر يووه با توجه به نمايش اين تيم مقابل بازي ش��نبه شب 
با سوسيه داد، ممكن نيس��ت: »اگر همين بازي را انجام دهيم، بازگشت 
غيرممكن است؛ ولي با تكرار نمايشي كه مقابل پاري سن ژرمن و سويا 
داش��تيم و نيز با حمايت هواداران، مي توان كارهاي بزرگي انجام داد. به 
خودمان و توانايي هايمان صد درصد ايمان داريم. « با اين حال هواداران 
بارسا اميدوارند كه چهارشنبه شب، شاگردان انريكه يك بازگشت تاريخي 
ديگر را به كارنامه شان اضافه كنند و يكي از تيم ها نيمه نهايي ليگ قهرمانان 

باشند، هر چند دفاع بتوني شاگردان الگري نفوذ ناپذير نشان داده است. 

دنيا حيدري
   ليگ برتر

مشكلات حل شود قهرمان جهان مي شويم 
سجاد انوشيرواني با توجه به وضعيت پولادمردان ايران حاضر نيست قول قهرماني آسيا را بدهد. 
مسابقات قهرماني وزنه برداري آسيا در حالي هفته آينده در ازبكستان آغاز مي شود كه دومهره 
كليدي تيم ملي يعني سهراب مرادي و كيانوش رستمي همچنان از حضور در تمرينات 
سرباز مي زنند. با اينكه انتظار مي رفت فدراس��يون وزنه برداري چاره اي براي اين موضوع 
بينديشد،اما تغييري در شرايط ايجاد نشده تا جايي كه سرمربي تيم ملي در 
آستانه اعزام تيم ملي به مسابقات كشورهاي اسلامي و قهرماني آسيا نگران 
آينده تيمش است: » اتفاقاتي رخ داده كه دستمان بسته شد و بايد از برخي 
نفرات بخصوص در چهار وزن دوم در هر دو تورنمنت استفاده كنيم. اگر 
شرايط مديريت شود در مسابقات جهاني تيم فوق العاده اي خواهيم 
داشت، ولي به شرطي كه برنامه هاي ما به خوبي پياده شود، اگر شرايط 
مهيا شود قهرمان دنيا مي شويم. اميدوارم رستمي را در تيم داشته باشم 
همه چيز به فدراسيون بستگي دارد و آنها نيز درصدد هستند حواشي 
را به حداقل برسانند. اميدوارم اين مشكل نيز حل شود تا رستمي و 
مرادي در كنار سليمي ايران را دست نيافتني كنند. براي آسيايي قول 

قهرماني نمي دهم، اما قول مي دهم جايگاه خوبي داشته باشيم.«

از تمام پتانسيل تكواندو استفاده مي كنيم
سرمربي تيم ملي تكواندو علت غيبت ملي پوشان اين رشته در مسابقات جام باشگاه هاي 
آسيا و جام فجر را اعزام تيم ملي به رقابت هاي يونان عنوان كرد. عدم حضور هوگوپوشان 
ملي پوش در اين دو رويداد اگرچه در پايين آمدن سطح رقابت ها تأثير دارد، اما مهدي 
بي باك در گفت وگو با تسنيم اعزام تيم به تورنمنتي با امتياز بالا را دليل اين تصميم 
خواند و بر فرصت دادن به جوان ها تأكيد كرد: »ابتدا ق��رار بود در هر دو اين 
ميادين حاضر شويم، ولي با توجه به نزديكي رقابت هاي رياست جمهوري 
يونان ترجيح داديم تيم را براي اين ميدان كه داراي امتياز اس��ت حاضر 
كنيم. شش نفر از اردونشين هاي جوان و باانگيزه را راهي اين مسابقات 
كرديم و البته پيش از آن با آنها اتمام حجت كردم كه بايد در اين ميدان 
خودشان را نشان دهند. در كل به دنبال ميدان دادن به جوان ها هستيم 
و مسابقات اينچنيني فضاي خوبي اس��ت كه اين نفرات محك بخورند. 
پتانسيل تكواندوي كشور ما بالا است و بايد از تمام اين پتانسيل به بهترين 
نحو استفاده شود. جام رياست جمهوري يونان داراي گريد 2 است و قطعاً 
اين ميدان فضايي مناس��ب براي محك نفرات است و حضور در چنين 

مسابقاتي با اين سطح مي تواند به ما براي آناليز تيم كمك شاياني كند.«

اشرف رامين
  منهاي فوتبال
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